
 

Behovsplan for barnehage og skole 2026 - 2029 

Høringsdokument  
Kommunedirektøren ber om innspill på de momentene som kommer fram i 
høringsdokumentet. Du kan også uttale deg om behov for kapasitet som ikke er 
omtalt i dette høringsdokumentet. 

Behovsplanen er kommunens styringsverktøy for planlegging av tilstrekkelig 
kapasitet i barnehager og skoler i Sandnes kommune. Behovsplanen skal bidra til at 
kommunen løser sin oppgave som barnehagemyndighet og skoleeier. 

Kommunestyret har vedtatt noen overordnede prinsipper som ligger til grunn for 
vurderingen av behovet for økt kapasitet ved skolene. Disse kan kort oppsummeres 
slik:       

Behovsplanen er ikke et planleggingsverktøy for å løse utfordringer knyttet til 
bygningsmessig kvalitet eller behovet for vedlikehold av kommunens bygg. 

Fremleggelse av behovsplanen er hjemlet i Økonomireglement for Sandnes 
kommune punkt 3.2.1: 

Fagplaner med redegjørelse for kapasitetsbehovet i tjenester som barnehage, 
grunnskolen og omsorg behandles politisk i løpet av 1. halvår når ikke annet følger 
av lov- og regelverk, og danner grunnlag for utarbeidelse av økonomiplanforslaget. 

 
Behovsplanen legges fram for politisk behandling i 

-          Utvalg for kultur og oppvekst 02.09.2025 

-          Kommunestyret 15.09.2025 

  



 

 



 

Forutsetninger for forslag til tiltak 
Forslagene i dette høringsdokumentet bygger på 

● Behovsplan for barnehage og skole 2025-2028, vedtatt av kommunestyret 
17.06.2024 i sak 88/24  

● Befolkningsframskrivingen for Sandnes 2024-2045 fra juni 2024. 
● Investeringsbudsjett for kultur og oppvekst i gjeldende økonomiplan – vedtatt 

av kommunestyret 16.12.2024. Det gis en skjematisk oversikt nedenfor. 
● Oversikt over antall barn i førskolealder bosatt i Sandnes kommune per 

1.1.2025. Det gis en skjematisk oversikt nedenfor. 
 

Langtidsprognoser for barnetall 

Resultater fra alle metoder som skuer inn i framtiden er usikre. Det gjelder også 
resultatene fra befolkningsframskrivingen, både SSBs og kommunens egne 
framskrivinger. Prognoser er teoretiske. 

Folketallsprognoser bygger på historien og den atferden vi kan lese ut av 
statistikken. Dermed kan det generelt sies at en framskriving vil treffe godt så lenge 
årene vi har foran oss blir noenlunde like de årene vi har lagt bak oss.  

Framskrivingene tar utgangspunkt i dagens trender og kan naturlig nok ikke fange 
opp trendbrudd og uventede hendelser i framtiden.  

Usikkerheten vil øke jo lengre fram i tid og jo mindre geografiske områder og 
aldersgrupper som framskrives. 

Barnetall betyr i denne sammenhengen befolkningstall mellom 1-5 år, som påvirker 
kapasiteten i barnehager. Elevtall er barn i alderen 6-15 år. 

 



 

 

Søylediagrammet over viser prognoser over samlet barnetall og elevtall i årene frem 
mot 2045. Det er ventet at kommunen vil ha en liten nedgang mot 30-tallet, og en 
oppgang mot slutten av perioden. 



 

 

 

Tekst 



 

 

Tabellen under viser en oversikt over antall barn fordelt på årskull bosatt i Sandnes 
kommune per 1.1.2025.    1

Fødselsår 2019 2020 2021 2022 2023 2024 

Skolestart 2025 2026 2027 2028 2029 2030 

Bydeler       

AUSTRÅTT 140 150 132 152 129 131 

BOGAFJELL 122 115 122 79 85 90 

FIGGJO 32 37 38 42 31 38 

FORSAND 11 8 10 4 18 9 

GANDDAL 175 155 146 129 141 140 

HANA 57 75 88 91 97 96 

HØLE 9 10 9 9 15 5 

LURA 116 99 119 83 88 100 

MALMHEIM OG SOMA 24 11 25 28 16 17 

RISKA 104 91 88 76 88 71 

1 Tilgjengelig data for barnetall er fortsatt fordelt på bydeler/valgkretser selv om Sandnes kommune 
har endret geografisk inndeling fra bydeler til områder fra 1.1.2020.  



 
SANDVED 92 86 93 91 71 87 

STANGELAND 90 90 113 67 73 88 

SVILAND 26 20 20 15 14 13 

TRONES OG SENTRUM 83 73 70 74 54 78 

 

Tabellen under viser antall barn fordelt på skolenes inntaksområder. Oversikten gir 
en indikasjon på hvor mange barn skolene kan vente seg i de nærmeste årene: 

Fødselsår 2019 2020 2021 2022 2023 2024 

Skolestart 2025 2026 2027 2028 2029 2030 

Skoler       

Aspervika 26 32 36 35 39 40 

Austrått 44 37 43 31 40 35 

Bogafjell 75 63 73 50 50 47 

Buggeland 47 52 49 29 35 43 

Figgjo 32 37 38 42 31 38 

Forsand 11 8 10 4 18 9 

Ganddal 100 88 84 73 96 82 

Hana 20 32 37 39 36 34 

Hommersåk 30 23 21 30 26 19 

Høle 11 10 9 8 16 5 

Iglemyr 53 51 48 55 52 46 

Kleivane 46 71 45 66 56 65 

Kyrkjevollen 49 50 47 25 39 37 

Lura 55 48 64 47 45 44 

Malmheim 18 8 18 21 9 13 

Maudland 24 18 19 21 22 15 

Porsholen 50 39 45 31 34 42 

Sandved 103 94 101 91 71 85 

Smeaheia 45 43 52 32 33 49 

Stangeland 52 45 69 45 47 50 

Sviland 24 20 20 15 13 13 

Sørbø 89 76 76 80 58 74 

Trones 77 75 69 70 54 78 

 



 
 

 

 



 

Kapasitetsutfordringer for enkelte områder i kommunen 
 
I Befolkningsframskriving for Sandnes 2024-2045 forventes det at Sandnes skal fortsette å 
være en vekstkommune, men med lavere vekst enn de siste årene. 
 
Hovedalternativet innebærer at befolkningen vokser i slutten av perioden. Det er flere 
forutsetninger som skal være på plass for at befolkningen vokser. I tillegg til de demografiske 
forutsetningene (fødsler, innvandring, etc.) er boligbygging også en forutsetning for 
befolkningsvekst. 
 
Det vil være størst vekst i de sentrale delene av kommunen. Ifølge framskrivingen er disse: 
Ganddal, Trones og sentrum, Austrått og Lura. Enkelte av bydelene kan få problemer 
med kapasiteten fremover, mens andre kan benytte eksisterende kapasitet. 

Gjeldende investeringsprosjekter og forslag til tiltak 

Noen av tiltakene fra handlings- og økonomiplan 2025 – 2028 videreføres i 
kommende økonomiplan og tas også med i kommende Behovsplan for barnehage 
og skole 2026 -2029.  

Tabellene under viser en skjematisk oversikt per bydel for vedtatte tiltak, og nye tiltak 
som ønskes innarbeidet i kommende handlings- og økonomiplaner for kommunen. 

De tiltak kommunestyret vedtar søkes i neste omgang innarbeidet i forslag til 
handlings- og økonomiplan 2026 – 2029.  Noen av tiltakene i tabellene under blir 2

drøftet i avsnittet Høringens hovedpunkter nedenfor: 

Bydel Tiltak, barnehage og skole Ferdig Status 

Austrått Ny idrettshall på Høyland ungdomsskole 2033 Videreføres 

 Ny kommunal barnehage i Skarabakken 2029 Videreføres 

2 https://www.sandnes.kommune.no/sti/planer-strategier-og-analyser/handlings--og-okonomiplan/  

https://www.sandnes.kommune.no/sti/planer-strategier-og-analyser/handlings--og-okonomiplan/


 

Bogafjell Ingen nye tiltak 

  

   

Figgjo Vurdere løsning for fremtidige 
permanente barnehageplasser på Figgjo 

 Videreføres 

Forsand Ingen nye tiltak   

Ganddal Ny barnehage på Ganddal utlyses til 
private/ideelle tilbydere.  

 

 ~2029 Videreføres 

Sørbø skole 
Utvidelse/ombygging av Sørbø skole til 
en B28-skole. 

2026 Videreføres 

Ganddal skole 
Regulering av Ganddal skole til en 
B28-skole. 

~2033 Videreføres 

Lundehaugen ungdomsskole 
Utredning av kapasitet og behov for 
elever på forsterket avdeling og skolen 
forøvrig 

2025 Videreføres 

Hana Ingen nye tiltak    

Høle Ingen nye tiltak 

  

   



 

Lura Utredning av skolestrukturen i Lura bydel 
på barnetrinnet 

2025-26  Videreføres 

Malmheim Ingen nye tiltak   

Riska Ny barneskole 

  

~2030 Videreføres 

Utrede barnehagestrukturen i Riska 
knyttet til tre ledige skoletomter.  

 

 Videreføres 

Sandved Nye barnehageplasser i sentrum. (Kan 
også berøre andre bydeler, jf. 
mulighetsstudiene). 

Mulighetsstudie for å se på 
modulbyggene i Sandvedhaugen 
barnehage og barnehagestrukturen i 
Sandved bydel.  

 

 Videreføres 

Stangeland Stangeland skole 
Utbedre kapasiteten på Stangeland skole 
som gjelder for klasserom/grupperom, 
elevgarderober, spesialrom og rom for 
ansatte jf. ksak 104/23. 

 Videreføres 

https://opengov.360online.com/Meetings/SANDNESKOMMUNE/Meetings/Details/203930?agendaItemId=202518


 

Sviland Ingen nye tiltak   

 

Trones og 
sentrum 

Trones skole 
Utbedre kapasiteten til skolen og bedre 
integrering av forsterket avdeling. 
Investeringene må ses i sammenheng 
med behovet. 

~2034 Videreføres 

Nye barnehageplasser i sentrum. (Kan 
også berøre andre bydeler, jf. 
mulighetsstudiene). 

Mulighetsstudie for å se på utvidelse av 
Trones, Varatun og Austrått barnehage 
som en del av mangel på 
barnehageplasser. 

 

 

 

 

Videreføres 

 

 

Videreføres 

  

 

Tabellen nedenfor viser skjematisk hvilke tiltak kommunedirektøren vil foreslå om 
bydekkende tjenester som Senter for trygt og godt læringsmiljø, Sandnes 
læringssenter og Senter for flerspråklige barn og unge.  

Bydekkende 
tjeneste 

Tiltak, bydekkende tjenester Ferdig Status 

Senter for trygt 
og godt 

Ingen nye tiltak   



 

læringsmiljø 
(TGL) 

Sandnes 
læringssenter 
(SLS) 

Ingen nye tiltak   

Senter for 
flerspråklige 
barn og unge 
(FBU) 

Vurdere ny plassering for Åpen 
internasjonal kulturbarnehage. 

   2027 Nytt 

Styrket 
barnehagetilbud 

Ingen nye tiltak   

Høringens hovedpunkter 

Kapasitetsutfordringer for barnehagene 
Sandnes kommune har som mål å øke dekningsgraden i barnehagene. Det vil si å øke 
andel barn som går i barnehage i kommunen. I 2024 hadde Sandnes kommune 
dekningsgrad på 92,5%. Målet er å ligge på snittet til ASSS-kommunene som i samme 
periode var 94,8%. 
 
Kapasiteten i barnehagene blir beregnet ut fra barnehagens godkjente leke- og 
oppholdsareal. Veiledende norm for barns lekeareal innendørs er 4 kvadratmeter per barn 
over tre år og 5,3 kvadratmeter per barn under tre år. Barnehagene kan justere antall barn i 
ulike aldersgrupper, og derfor kan kapasiteten til barnehagene variere noe ut fra 
sammensetning av alder i barnegruppene.  
 
Beregningen av barnehagenes kapasitet ut fra godkjent leke- og oppholdsareal er en 
teoretisk kapasitet. Barnehagene klarer i varierende grad å benytte den teoretiske 
kapasiteten fullt ut. Den reelle kapasiteten kan derfor være noe lavere. Private eiere 



 
bestemmer selv hvor mye av det godkjente leke- og oppholdsarealet de vil utnytte, og noen 
velger å ikke benytte hele den teoretiske kapasiteten.  
 
I perioden 2026-2029 har kommunen tilstrekkelig barnehagekapasitet. Det knyttes noe 
usikkerhet til enkeltstående private barnehager, som beskriver krevende økonomiske vilkår. 
Dette kan påvirke den totale barnehagekapasiteten i kommunen på kort varsel.  
 

 
Kilde: Befolkningsfremskrivning for Sandnes 2024-2045 og årsmelding for barnehagene i Basil. 
 
Figuren viser barnehagedekningen i Sandnes 2024-2045, minus Høle og Forsand. Grunnen 
til at Høle og Forsand ikke er lagt inn i grafen, er at begge områdene har betydelig kapasitet 
som er ledig, og som ikke kan tildeles barn fra andre områder av byen. I 2025 viser 
kapasiteten en nedgang på grunn av reduksjon i barnehageplasser i bydelene Austrått og 
Figgjo.  

 
Ganddal 
Ganddal har hatt en stor økning i antall boligutbygginger de siste årene. Boligene appellerer 
til nyetablerere og småbarnsfamilier og behovet for barnehage- og skoleplasser har økt i 



 
samme periode. Dette er også beskrevet i foregående behovsplaner. Det er stor mangel på 
barnehageplasser i bydelen. 
 
I Stokkelandsmarka på Ganddal planlegges det utbygging av nye boliger. I behovsplan for 
barnehage-og skole for 2025-2028  i kommunestyret 17.06.24 (k.sak 88/24) ble det vedtatt 
at en ny barnehage på Ganddal skal lyses ut til private eller ideelle tilbydere. Det er knyttet  
usikkerhet til tidspunktet for bygging av den nye private barnehagen på Ganddal. 
Utbyggingen av Stokkelandsmarka skal gjennomføres av Stokkeland Utvikling som også er 
eier av området. Reguleringen av området er igangsatt. Områdereguleringen viser at det 
tidligst kan igangsettes boligutbygging i 2028, men opparbeiding av infrastruktur og bygging 
av ny barnehage kan starte opp tidligere. 
 
Overskudd av barnehageplasser på Sandved, Stangeland og Varatun vil kunne avhjelpe 
mangelen på plasser i Ganddal frem til 2030. 
 
Mulighetsstudie for ny barnehage på Ganddal viser at det vil være plass til om lag 240 
plasser. Dette vil sikre bydelen kapasitet i hele planperioden. Dermed frigjøres 
barnehageplasser i Sandved, Stangeland og sentrum når ny barnehage står ferdig på 
Ganddal. 
 

Trones, sentrum og Sandved 
I tidligere behovsplaner er det vist til behov for nye barnehageplasser i sentrum. Våren 2024 
var Mulighetsstudie for sentrum (Lokalisering av barnehageplasser i sentrum) oppe til 
politisk behandling. Saken ble utsatt for å få avklaringer i en mulighetsstudie i Brueland 
barnehage først. I Mulighetsstudie for Brueland (Brueland barnehage - fremtidig utvikling, 
konseptutredning), som også var oppe våren 2024, ble det pekt på nye muligheter i 
alternativene. Saken skal derfor svares ut på ny i 2025. 
 
For å kunne få et helhetlig og langsiktig bilde av behovet for barnehageplasser i sentrum er 
det en del avklaringer som må svares ut: 
 

● Mulighetsstudie for Brueland barnehage. Saken skal opp igjen politisk 2025.  
 

Saken sendes tilbake i påvente av kommunestyrets vedtak i sak om lokalisering av 
barnehageplasser i sentrum. Ny sak fremlegges til ordinær behandling.  

  
● Levetidsvurdering av Sandvedhaugen og Varatunhagen barnehage . Saken skal 

opp politisk juni 2025. 



 
 

● Lokalisering av barnehageplasser i sentrum 
1. Modulene i Varatunhagen barnehage avvikles når ny barnehage i sentrum er på 
plass. 
 2. Det skal utlyses en åpen konkurranse hvor kommunen søker egnet tomt for 
etablering av nye barnehageplasser i sentrum. Tomten må være sentralt plassert og i 
trygge omgivelser for barn og det legges ikke begrensninger for om tomtene er i 
privat eie i dag.  
2 a) Tomt Elveparken tas med i videre vurdering. Det avklares mulig bruk av område 
regulert til park som uteoppholdsareal.  
2 b) Tomter i havneparken vurderes.  
3. Tomt i Skogsbakken utredes for alternativ bruk, primært boligsosialt.  
4. Brueland barnehage avklares videre når det er avklart utredning av alternative 
tomter i sentrum. 
 

Avklaringer på punkt 2 og 4 gjøres i løpet av 2025.  
 
Disse sakene må sees i sammenheng med mulighetsstudie for sentrum (Lokalisering av 
barnehageplasser i sentrum). Når disse sakene er avklart, kan saken om sentrum 
gjenopptas.  Barnehagestrukturen i Sandved bydel må innlemmes i lokalisering av 
barnehageplasser i sentrum på grunn av modulbyggene som har begrenset levetid. 
 
Med en del investeringer de neste årene, kan modulbyggene i Varatun barnehage ved 
Varatunhagen og Sandvedhaugen barnehage driftes videre. For drift ut over de neste fem 
årene, kreves det større tiltak for vedlikehold som for eksempel bytte av tak, 
kledning/veggplater, gulv, ventilasjon m.m.  
 
Ved redusert kapasitet i Varatun barnehage og Sandvedhaugen barnehage (390 
barnehageplasser) og prognoser for sentrum i perioden, vil det være behov for ca 120 nye 
barnehageplasser i området.  
 

Austrått 
I Austrått avvikles driften av Læringsverkstedet Strutsen Naturbarnehage innen 01.09.2025 
etter endelig vedtak fra Satsforvalteren 02.04.2024. Austrått har i utgangspunktet 
underkapasitet på barnehageplasser før avviklingen, og kapasiteten vil reduseres med 
ytterligere 150 barnehageplasser.  
 



 
I behandling av handlings- og økonomiplan 2025-2028 (k.sak 157/24) ble det vedtatt at det 
skal bygges ny kommunal barnehage i Skarabakken som ligger på Austrått. Barnehagen 
skal stå ferdig i 2029 og vil ha en kapasitet på omlag 180 barnehageplasser. 
 
Overskudd av barnehageplasser i Bogafjellområdet vil kunne håndtere noe av underskuddet 
av plasser i Austrått området i perioden. 
 

Bogafjell 
Det er fem private barnehager på Bogafjell. I tillegg ligger det tre private barnehager i 
umiddelbar nærhet til Bogafjell. Det er ventet en nedgang i barnetall i bydelen på kort sikt.  

Barnetallet vil stabilisere seg jo lenger ut i perioden en kommer, men nedgangen kan få 
konsekvenser for barnehager i bydelen på kort sikt. Nedgang i barnetall vil føre til mangel på 
søkere. Sandnes kommune har i løpet av 2024 hatt to dialogmøter om situasjonen med 
barnehagene på Bogafjell og de nærliggende barnehagene. 

Barnehagene i Bogafjell-området får dekket inn noe av den ledige kapasiteten i 
barnehagene med søkere fra Austrått og Figgjo. 
 

Figgjo 

Flere barn på Figgjo har per i dag barnehageplass i andre bydeler og i Gjesdal kommune. 
Mangel på barnehageplasser i bydelen vil øke ytterligere fra august 2025 når Figgjoelva 
barnehage legges ned. Barna i Figgjoelva barnehage overføres til Figgjo barnehage.  

Bakgrunnen for avvikling av drift i Figgjoelva barnehage er at lokalene ikke er 
tilfredsstillende. Sandnes kommune ved Eiendom har sett på flere løsninger for videre drift 
av Figgjoelva barnehage. Eiendom har også vært i dialog med eier av lokalene til Figgjoelva 
barnehage om muligheten for å kjøpe bygget for å bruke tomten til ny barnehage. 
Tilbakemeldingen er at dagens eiere ikke ønsker å selge bygget. I Behovsplan for 
barnehage og skole 2025-2028 (k.sak 88/24) ble det vedtatt at Figgjoelva barnehage 
avvikles innen august 2025.  

Bydelen mangler ca. 60 barnehageplasser i hele perioden. Det er vedtatt (k.sak 88/24) at det 
skal vurderes løsning for fremtidige permanente barnehageplasser på Figgjo. Konkret ser 
man på løsninger for å utvide Figgjo barnehage med inntil fire avdelinger.  
 



 

Riska 
Sandnes kommune har to mindre barnehager i bydelen og er derfor ikke rustet til å endre 
barnegruppene fra år til år tilstrekkelig til at gruppene samsvarer med søkergrunnlaget. 

I behovsplan for barnehage og skole 2024-2027 ble det vedtatt å utrede 
barnehagestrukturen i Riska knyttet til tre ledige skoletomter som følge av den nye 
barneskolen.  

Lura 

Lura-området har ledig kapasitet på barnehageplasser, og prognosen tilsier nok kapasitet i 
hele perioden fram til 2045. Barnehagene rekrutterer i noen grad barn fra bydeler med lite 
kapasitet, og da hovedsakelig søkere som bruker bil for å komme til arbeidsplasser på 
strekningen Forus-Stavanger. 
 

Høle 

Det er én barnehage på Høle. Barnehagen har per i dag god kapasitet. Det forventes liten 
vekst i området, som barnehagen har kapasitet til å håndtere. Det ligger an til ledig kapasitet 
i hele perioden.  
 

Forsand 

Det er én barnehage på Forsand. Barnehagen har ledig kapasitet. Det forventes liten vekst 
framover. Alle barnehagesøkere bosatt i Forsand får tilbud om plass i Forsand barnehage. 

 



 

Kapasitetsutfordringer for skolene 
 

Avlastningsskoler 
I et tidligere vedtak (Bystyresak, 99/19), ble det bestemt at kommunen skulle etablere en 
praksis om bruk av faste avlastningsskoler til bruk ved større ombygginger av skolebygg.  
 
I de siste årene er det vedtatt flere ombygginger av skoler som utløste et behov for 
midlertidige elevplasser under ombyggingen. Malmheim skole og Sandved skole har 
benyttet andre lokaler enn sin egen skole. Malmheim skole benyttet gamle Figgjo skole (aug. 
2020 - des. 2021) til alle sine elever. Sørbø skole gjennomgår en utvidelse og er i en 
byggeperiode fra 2024-2026. I denne perioden skal skolen benytte ledige klasserom på 
Iglemyr skole og gamle Figgjo skole. 
 
Bruk av avlastningsskoler (som er bygget til formålet) har en stor betydning for våre elever 
og ansatte. Skolebygget vil inneholde spesialrom til fag som mat og helse og kunst og 
håndverk. Dette er langt vanskeligere å få på plass i et brakkebygg. I tillegg vil 
avlastningsskolen ha et uteareal som er tilpasset elever. En byggeperiode varer normalt 
18-24 mnd. noe som tilsvarer en betydelig del av skoletiden, enten på barnetrinnet eller 
ungdomstrinnet. Derfor er det ønskelig å ha en praksis på å benytte tidligere skoler i en 
byggeperiode. I tillegg er bruk av avlastningsskoler en stor økonomisk innsparing for 
kommunen, sammenlignet med bruk av midlertidige brakkebygge eller lignende bygg. 
 
En fornying/ombygging av Trones skole vil sannsynligvis kreve at hele skolen stenger ned. 
Det er i dag ca. 450 elever (~21 klasser), inkludert forsterket avdeling som tilbyr plasser for 
elever med et omfattende hjelpebehov.  
 
Alternativer til avlastningsskoler/-plasser er i dag Figgjo gamle skole, gamle Vatne skole, og 
ellers enkelte klasserom som står ledige på øvrige skoler i kommunen. Samlet sett vil ikke 
disse lokasjonene dekke behovet for de rundt 21 midlertidige klasserommene som Trones 
skole trenger i sin byggeperiode. 
 
Dersom skolene Maudland skole og Kyrkjevollen skole blir ledige som følge av 
sammenslåing til nye Hommersåk skole, vil kommunen ha tilstrekkelig plass til å avlaste 
Trones skole i en ev. ombygging/rehabilitering. 
 



 
Det vil derfor ikke være behov for modulbygg/brakkebygg. Kommunen vil dermed unngå 
økte kostnader med å bygge midlertidige modulbygg for å avlaste Trones skole, og i stedet 
benytte egne bygg som midlertidige lokaler. 
 

Skolekretser i Sandnes kommune 
På bakgrunn av vedtak i kommunens handlings- og økonomiplan 2024-2027 (k.sak 225/23) 
er det satt i gang en utredning om en forskrift om skolekretsgrenser for Sandnes kommune. 
Saken er ventet å være ferdigbehandlet i løpet av 2025. 
 
Det er ulike fordeler med en faste skolekretser, bl.a. forutsigbarhet for innbyggere om hvilken 
skole som tilhører hjemmet og tydeliggjøring om hvilke nabolag som tilhører hvilke skoler.  
 
Lovhjemmelen for å opprette en lokal forskrift om skolekretser finnes i opplæringsloven § 
2-6. Ved fastsetting av skolekretser skal kommunen legge særlig vekt på hvilken skole som 
ligger nærmest hjemmet. Kommunen kan også ta hensyn til topografi, trafikkforhold og 
kapasiteten på skolene, og at barn i samme nabolag skal få gå på samme skole, sier 
lovteksten.   3

 
Det at kommunen kan ta hensyn til kapasitet vil gjelde i de tilfeller elevtallet på en skole har 
nådd en viss grense - skjønnsmessig, pedagogsk og bygningsmessig. I forarbeidene til 
loven er det beskrevet at kommunen skal kunne ha en mulighet til å utnytte kapasiteten, 
både byggmessig kapasitet og personalressurser, slik at hver elev får likeverdig tilgang til de 
totale ressursene kommunen har til skoledrift. 
 
Konsekvensen av å ta hensyn til kapasitet i fastsetting av skolekretser kan være at enkelte 
skoler vil få et mindre inntaksområde enn de har i dag, og har hatt i skolens historie. 
 

 
Austrått 
Utfordringen i Austrått bydel er en ujevn fordeling av skolekapasiteten. Bydelen har i dag tre 
barneskoler: Austrått skole, Iglemyr skole og Kleivane skole.  
 
Kleivane skole er en B14-skole, og stod ferdig i 2021. En B14-skole har en kapasitet på 14 
klasserom fordelt på 7. trinn (2 klasser per trinn). 
Nye prognoser for barnetallet i Skaarlia/Kleivane viser en større vekst enn det som ble lagt til 
grunn for byggingen av skolen. Dette fører til at enkelte trinn på skolen må ha én klasse mer 

3 https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2023-06-09-30/KAPITTEL_2-1#§2-6 
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enn det skolen er dimensjonert for. For å håndtere elevtallet er skolen bedt om å gjøre 
midlertidige tiltak i organiseringen, som betyr å benytte spesialrom som klasserom. 
 
Årskullene er ujevne for inntaksområdet til Kleivane skole, som omtalt tildligere år. Det vil si 
at enkelte år vil de klare seg med to klasserom per trinn, mens andre år vil det reelt sett 
være behov for tre klasserom.  
 
Høsten 2025 er foreløpige tall på 1. trinn 44 elever, som vil bety 2 klasser. Det vil derfor ikke 
være behov for å ta i bruk ekstrarom, som tidligere år.  

Det vil fortsatt være nødvendig for skolen å planlegge for organisatoriske tiltak for å opprette 
alle nødvendige elevplasser ved behov. Slike tiltak kan være å ta i bruk spesialrom som 
ordinære undervisningsrom (klasserom), eller omorganisere SFO-rom. Andre tiltak kan være 
å organisere skoledagen med ulike start- og sluttider for trinn eller ambulerende klasser.  

I forbindelse med behandling av behovsplan for barnehage og skole 2024-2027 ble det gjort 
vurderinger av kommunen (Eiendom) om bruk av modulbygg som midlertidige lokaler for 
skolebygg. Oppsummert er modulbygg dyrbare sett i forhold til å bygge permanente 
bygninger. Vedlikeholdskostnader er ofte høyere ettersom byggekvaliteten er generelt sett 
lavere på modulbygg. Det er også vanskelig og kostbart å flytte/gjenbruke modulbygg til 
andre steder i kommunen dersom behovet skulle oppstå. 
 
I behovsplan for barnehage og skole 2025-2028 ble det vedtatt å vurdere å innarbeide 
midler i kommende økonomiplaner for utvidelse av Kleivane skole med 7 klasserom og 
tilhørende arealer. Det er ikke vedtatt en utbygging av Kleivane skole i handlings- og 
økønomiplan 25-28, og utviklingen på Kleivane skole må følges nøye fremover.  
 
 

 
Ganddal 
Ved behandlingen av Skolebehovsplan 2023 – 2026, vedtok kommunestyret blant annet: 
Midler til utredning, og påfølgende utvidelse av Sørbø skole til B28-skole søkes innarbeidet i 
kommende handlings- og økonomiplaner. 
 
Utvidelsen på Sørbø skole er nå nødvendig for å imøtekomme veksten av tilflyttere til 
utbyggingsområder på Sørbø/Hove det siste tiåret. 
 



 
Skolen har normalt tre klasser per trinn (B21). Økningen skyldes den generelle fortettingen i 
området som hører til skolen, spesielt i sør. På kort sikt kan det være nødvendig for skolen å 
sette i verk organisatoriske tiltak for å opprette alle nødvendige elevplasser. 
 
Det nye utbyggingsfeltet ved Stokkeland (Ga20 og Ga26) vil få Ganddal skole som sin 
nærskole. Dette vil sannsynligvis øke elevtallet ytterligere. Det er derfor nødvendig at tomten 
til Ganddal skole reguleres for en større skole. Utbyggingen ved Stokkeland kan tidligst 
starte i 2028. Arbeidet med regulering av skoletomten til Ganddal skole bør derfor settes i 
gang så snart som mulig. 
 
Dersom elevtallet øker ytterligere ved Ganddal skole, kan det være nødvendig å endre 
inntaksområdet til skolen. Dette kan gjøres ved bruk av skolekretser, som nevnt over. Det vil 
være en kapasitetsøkning på Sørbø skole når denne er ferdig utbygd til skolestart 2026. En 
utvidelse av Sørbø skoles inntaksområde kan avlaste Ganddal skole i tiden som kommer. 

 
Lundehaugen ungdomsskole 
Den jevne økningen i elevtallet på barnetrinet i Ganddal bydel vil utfordre kapasiteten til 
ungdomstrinnet i prognoseperioden. Det er derfor nødvendig å vurdere kapasiteten til den 
ene ungdomsskolen i bydelen, Lundehaugen ungdomsskole. Skolen har også et tilbud for 
elever med omfattende hjelpebehov på ungdomstrinnet i kommunen. Det er derfor naturlig at 
vi vurderer kapasiteten for denne elevgruppen samtidig. 
 
I Behovsplan for barnehage og skole 2024-2027 og HØP 2024-2027, ble det vedtatt 
følgende:  
 
Lundehaugen ungdomsskole har et behov for en utvidelse av forsterket avdeling som 
ivaretar tilbudet kommunen gir for elevgruppen med omfattende hjelpebehov. En helhetlig 
areal- og funksjonsløsning vil kunne rette på dagens mangler og gi en god og varig løsning 
fremover i tid. 
 
I den sammenhengen har en også behov for å se på den generelle kapasiteten for skolen. 
Utredningen bør derfor vurdere prognosetallene for Lundehaugen ungdomsskole generelt og 
vurdere eventuelle utvidelser av skolekapasiteten. 
 
Utredningen startet og ferdigstilles i løpet av 2025. 
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